
PROTOKÓŁ Nr IX/11

z IX posiedzenia Rady Gminy Mielnik
w dniu 28 września 2011 roku.

Sesja Rady Gminy Mielnik rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik o 
godz. 900, zakończyła się o godz. 1325.

Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Do punktu 1.

Otwarcia  IX  sesji  Rady  Gminy  Mielnik  dokonał  jej  Przewodniczący Pan  Jan 
Zduniewicz.
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że na ustawowy 
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych.
Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Pan  Wójt  Gminy zgłosił  wniosek  w  sprawie  uzupełnienia  przedstawionego  wcześniej 
radnym porządku obrad sesji o następujące punkty:

1. Podjęcie  uchwały  w sprawie  powołania  komisji  doraźnej  –  Kapituła  Honorowego  
Obywatela Gminy Mielnik.

2. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  finansowania  realizacji  projektu  “Wdrażanie  
elektronicznych  usług  dla  ludności  województwa  podlaskiego  –  część  II,  
administracja samorządowa”.

3. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminnej Biblioteki Publicznej do realizacji  
projektu “Biblioteka+Infrastruktura Bibliotek”.

4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu w ramach Programu  
Współpracy Transgranicznej POLSKA-BIAŁORUŚ-UKRAINA 2007-2013.

5. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  finansowania  realizacji  projektu  Stanica  Kresowa  
“Dzikie  Pola”  jako  Ośrodek  Edukacji  Historycznej  i  Prezentacji  Eksponatów  z  
realizacji filmowych dzieł Trylogii Sienkiewicza.

6. Podjęcie uchwały w sprawie akceptacji Lidera projektu oraz finansowania zadania  
“Budowa kładki pieszo-rowerowej przez rzekę BUG w miejscowości Niemirów”.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, uzupełniła porządek obrad IX 
sesji Rady Gminy o następujące punkty :

1. Podjęcie  uchwały  w sprawie  powołania  komisji  doraźnej  –  Kapituła  Honorowego  
Obywatela Gminy Mielnik.

2. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  finansowania  realizacji  projektu  “Wdrażanie  
elektronicznych  usług  dla  ludności  województwa  podlaskiego  –  część  II,  
administracja samorządowa”.

3. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminnej Biblioteki Publicznej do realizacji  
projektu “Biblioteka+Infrastruktura Bibliotek”.

4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu w ramach Programu  
Współpracy Transgranicznej POLSKA-BIAŁORUŚ-UKRAINA 2007-2013.

5. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  finansowania  realizacji  projektu  Stanica  Kresowa  
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“Dzikie  Pola”  jako  Ośrodek  Edukacji  Historycznej  i  Prezentacji  Eksponatów  z  
realizacji filmowych dzieł Trylogii Sienkiewicza.

6. Podjęcie uchwały w sprawie akceptacji Lidera projektu oraz finansowania zadania  
“Budowa kładki pieszo-rowerowej przez rzekę BUG w miejscowości Niemirów”.

Ustalony porządek obrad IX sesji Rady Gminy brzmi następująco:
1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2011.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy 

Mielnik na lata 2011-2016.
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za niektóre świadczenia udzielane przez 

przedszkole publiczne prowadzone przez Gminę Mielnik.
9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Gminnego 

Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku.
10. Podjęcie  uchwały  o  zmianie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  profilaktycznych 

programów zdrowotnych dla mieszkańców Gminy Mielnik na lata 2009-2014.
11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  powołania  komisji  doraźnej  –  Kapituła  Honorowego 

Obywatela Gminy Mielnik.
12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  finansowania  realizacji  projektu  “Wdrażanie 

elektronicznych  usług  dla  ludności  województwa  podlaskiego  –  część  II, 
administracja samorządowa”.

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminnej Biblioteki Publicznej do realizacji 
projektu “Biblioteka+Infrastruktura Bibliotek”.

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu w ramach Programu 
Współpracy Transgranicznej POLSKA-BIAŁORUŚ-UKRAINA 2007-2013.

15. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  finansowania  realizacji  projektu  Stanica  Kresowa 
“Dzikie  Pola”  jako  Ośrodek  Edukacji  Historycznej  i  Prezentacji  Eksponatów  z 
realizacji filmowych dzieł Trylogii Sienkiewicza.

16. Podjęcie  uchwały w sprawie akceptacji  Lidera projektu oraz finansowania zadania 
“Budowa kładki pieszo-rowerowej przez rzekę BUG w miejscowości Niemirów”.

17. Przyjęcie  informacji  z  wykonania  budżetu  gminy  oraz  realizacji  inwestycji  i 
remontów za I półrocze 2011r.

18. Informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  za  rok  szkolny  2010/2011  z 
uwzględnieniem wyników sprawdzianu i egzaminów.

19. Rozpatrzenie informacji o stanie i ochronie środowiska na terenie gminy.
20. Sprawozdanie  z  realizacji  zadań  statutowych  oraz  wyników  finansowych  Zakładu 

Gospodarki Komunalnej za I półrocze 2011r.
21. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności za I półrocze 2011r.
22. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
23. Wolne wnioski.
24. Zakończenie obrad.
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Do punktu 3.

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z VIII sesji Rady Gminy jest wyłożony na 
sali obrad i jeżeli do końca sesji nie zostaną zgłoszone do niego uwagi lub poprawki, zostanie 
on przyjęty w takiej formie, w jakiej go sporządzono.

Do punktu 4.

Pan Wójt przedstawił informację o swojej pracy w okresie między sesjami:
Prace związane z realizacją funduszy sołeckich i zadaniami projektowymi:

1) odbyły  się  konsultacje  społeczne  dotyczące  wyboru  miejsca  pod budowę świetlicy 
wiejskiej w Maćkowiczach, głosowanie zakończyło się remisem. Mając to uwadze, po 
konsultacjach  z  planistami  i  projektantami,  dokonano  wyboru  działki  w 
Maćkowiczach na zakręcie.  Do końca października załatwimy wszystkie  sprawy u 
notariusza, w listopadzie zlecone zostaną prace projektowe,

2) jest  przygotowywana  dokumentacja  dotycząca  projektowania  budynku  świetlicy  w 
Radziwiłłówce,

3) w Pawłowiczach  i  Sutnie  trwają  prace  związane  z  przygotowaniem projektów  na 
rozbudowę świetlic,

4) prowadzone są prace w Domu Kultury w Wilanowie dotyczące instalacji co.
5) W Niemirowie rozpoczęto dobudowę budynku gospodarczego do istniejącej świetlicy, 

gmina dostarczyła materiał, wykonania prac podjęli się sami mieszkańcy.
Prace dotyczące dróg na terenie gminy:

1) 11 sierpnia br. odbyło się uroczyste otwarcie drogi Radziwiłłówka-Grabarka,
2) zakończona jest choć jeszcze nie odebrana droga Koterka-Tokary, w trakcie realizacji 

tego  przedsięwzięcia  okazało  się,  że  trzeba  doprojektowywać  i  wybudować 
dodatkowe zjazdy do posesji, co nie zostało wcześniej uwzględnione w projekcie oraz 
przebudować wodociąg wiejski, który przy okazji tych prac został odkryty,

3) naprawiono 200 m. odcinek drogi na Przedmieściu, położono tam nową nawierzchnię,
4) wykonaliśmy przepusty na Krawczance na Przedmieściu i przepust w Tokarach na 

drodze na kolonię do Pana Szumarskiego,
5) naprawiano różne drogi polne na terenie gminy,
6) postępują prace związane z czyszczeniem poboczy i rowów przy drogach na terenie 

gminy,  do końca kwietnia  przyszłego roku planujemy oczyścić  wszystkie  drogi na 
terenie  gminy.  w  przyszłym  roku  planujemy  również  zakupienie  do  ZGK 
odpowiedniej  maszyny do oczyszczania i  właściwego utrzymania dróg gminnych i 
powiatowych.

● odbyły się spotkania z kierownikami jednostek gminnych,  oceniano miniony okres 
turystyczny, planowano najbliższe wydarzenia i sprawy,

● prowadzone były negocjacje z przełożoną klasztoru na Sw.Górze Grabarce, były to 
rozmowy  dotyczące  zamiany  gruntów,  szersze  informacje  będą  podane  przy 
multimedialnej prezentacji,

● w sierpniu br.  Pan Henryk Musiałowicz  przekazał  nam w formie  darowizny dużo 
swoich  prac.  23  października  br.  odbędzie  sie  otwarcie  Ośrodka  Dziejów  Ziemi 
Mielnikiej,  którego  głównym  punktem  będzie  wystawa  dzieł  Pana  Henryka 
Musiałowicza,

● załatwiliśmy formalności  notarialne  związane  z  wykupem od Wojewody budynku 
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razem z placem po Posterunku Policji, uzyskaliśmy 95 % bonifikatę w cenie, 
● jesteśmy w trakcie załatwiania nieodpłatnego przejęcia budynku po ż Granicznej,
● uregulowaliśmy sprawy formalno-prawne dotyczące budynku stojącego na roku ulicy 

Brzeskiej i Sadowej, w którym wcześniej mieszkała Pani Jędrzejuk. Wystąpiliśmy już 
do Starostwa o wydanie  pozwolenia  na rozbiórkę  tego budynku,  budynek  chcemy 
sprzedać do rozbiórki, plac pozostanie własnością gminy,

● uprawomocnił się wyrok w sprawie majątku po Panu Kazimierzu Szymańskim, sąd 
uwzględnił roszczenia jego byłej żony, są to drobne rzeczy, które zostaną odebrane 
przez tę Panią na początku października. Zleciliśmy wytyczenie granic geodezyjnych 
wszystkich  działek,  które  należały  do  Pana Szymanskiego,  a  które  teraz  stanowią 
własność gminy, łącznie z działkami leśnymi.

● gościliśmy naszych sąsiadów z Białorusi, z terenu gminy również były wyjazdy na 
Białoruś,  między  innymi  na  święto  Wysokiego  wyjeżdżał  zespół  “Nowina”  z 
Moszczony  Królewskiej  oraz  nasza  delegacja,  we  wrześniu  był  kolejny  wyjazd. 
Potrzebowaliśmy  dokumentów  do  wniosku  o  współpracy  transgranicznej,  obecnie 
wszystko jest przygotowane, pozostało tylko podjąć stosowną uchwałę,

● dotarły do nas dwa promy i 2 mariny,  są obecnie składane w Niemirowie. Wiosną 
jeden prom wraz z mariną zostanie spławiony rzeką do Mielnika. Do wiosny zostaną 
również wykonane podjazdy do promów,

● wchodzą  nowe  projekty,  w  sprawie  których  podjęte  zostaną  na  dzisiejszej  sesji 
uchwały. Pieniądze na ich realizację możemy już otrzymać na wiosnę. Są to : budowa 
stanicy kresowej, kładki przez Bug i nowe budynki biblioteki i ośrodka kultury,

● jesteśmy w trakcie przygotowania miejsc do ustawienia infokiosków, jeden będzie na 
ścianie  przy  wejściu  do  Urzędu  Gminy,  drugi  w  centrum  Mielnika,  na  rogu 
Pl.Kościuszki,

● jest już zakupiona toaleta publiczna, w ciągu miesiąca- półtora zostanie ustawiona na 
gminnym placu w centrum Mielnika,

● mamy już wstępny, roboczy materiał związany z wytyczeniem stref uzdrowiskowych 
A,B i C. Na następnej sesji zostanie przedstawiona prezentacja w tej sprawie,

● zlecone zostało opracowanie planu badań geologicznych, plan ten na początek grudnia 
br. będzie gotowy,

● Pan Wójt przedstawił multimedialny materiał dotyczący następujących spraw:
➢ przebieg ścieżek rowerowych,
➢ usytuowanie  domu  pielgrzyma  w  Grabarce  i  muru  okalającego  św.Górze  na 

drodze gminnej. W związku z tym musimy doprowadzić do wymiany gruntów z 
klasztorem.

➢ przebieg drogi gminnej w Sutnie, która wchodzi w budynek,
➢ przebieg drogi gminnej w Osłowie, która również biegnie przez budynek,
➢ przebieg drogi między Osłowem a Moszczoną,
➢ stan zbiornika na wodę przed czyszczeniem,
➢ stan  zaplecza  sportowego  -  mamy  już  na  piśmie  ekspertyzę  techniczną  tego 

budynku,  może  uda  się  nie  burzyć  zaplecza,  na  pewno  jednak  trzeba  będzie 
wszystko  zrywać  do  gołego  betonu.  Z  ekspertyzy  wynika  gdzie  i  jakie  błędy 
zostały popełnione, da to nam możliwość występowania do sądu. Budynek da się 
uratować, ale koszty tego będą równe jego budowie.

➢ koszt  organizacji  Muzycznych  Dialogów  nad  Bugiem w  2010  r.  wyniósł  154 
tys.zł.,  w 2011r. koszt tej imprezy wyniósł 125 tys.zł.  Podobnie rzecz ma się z 
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organizacją Dni Mielnika i innych imprez.
➢ na zakończenie pokazu radni i zaproszeni goście obejrzeli reportaż zrealizowany 

przez TV Białystok tegorocznych Muzycznych Dialogów nad Bugiem.
Pan  Wójt  poinformował,  że  w  związku  z  usprawiedliwioną  nieobecnością  na  sesji  Pani 
Katarzyny Turosieńskiej-Durlik - Zastępcy Wójta, dysponuje sprawozdaniem na piśmie Pani 
Wójt z jej działalności między sesjami.

Działalność  między sesjami  Zastępcy Wójta  Gminy Mielnik Katarzyny M. Turosieńskiej-
Durlik (19.07 – 28.09.2011.)

• 19.07.  wizyta  w  RZGW  z  p.  Dariuszem  Romaniukiem  w  celu  zabezpieczenia 
wszelkiej  stosownej  dokumentacji  niezbędnej  do  zakończenia  prac  związanych  z 
oczyszczalnią ścieków,

• 21-22.07. spotkanie z władzami miasta Wysokie na Białorusi; nawiązanie współpracy 
kulturalnej i gospodarczej,

• 27.07.  udział  w  spotkaniu  dotyczącym  podjęcia  decyzji  o  specyfikacji  i  zakresie 
działań w mającym powstać ośrodku rekreacji wodnej,

• 29.07 wyjazd do Białegostoku (wizyta w Urzędzie Marszałkowskim WP – uzyskanie 
rekomendacji zarządu na budowę „basenu”, nagranie materiałów reklamowych gminy 
w TVBiałystok oraz Radiu Akadera),

• 31.07.  udział  w  zjeździe  sprawozdawczo-wyborczym  Zarządu  Gminnego  OSP  w 
Mielniku,

• 14-16.08. wizyta partnerska w Gminie Tarnów, nawiązanie współpracy
• 17.08.  spotkanie  z  RDOŚ w sprawie  planów zadań ochronnych  na  terenie  Natura 

2000,
• 19.08.  wizyta  Prezydenta  RP  Bronisława  Komorowskiego,  Minister  Nauki  i 

Szkolnictwa  Wyższego  prof.  Barbary  Kudryckiej  oraz  Roberta  Tyszkiewicza  w 
Mielniku – udział w przygotowaniach wizyty oraz w powitaniu gości,

• 24.08. ostateczny odbiór prac Henryka Musiałowicza z Cieńszy – podpisanie umowy 
darowizny na rzecz Gminy Mielnik (finalizacja sprawy ciągnącej się przez 10 lat),

• 30.08.  udział  w  wizycie  studyjnej  prezesa  TKKF,  inwestorów  i  architektów 
zajmujących się budowaniem infrastruktury sportowej i rekreacyjnej,

• 1-7.09 URLOP
• 9.09. spotkanie z Marszałkiem Sejmu Grzegorzem Schetyną,
• 12.09. spotkanie z Komendantem PSP w Siemiatyczach dotyczące przekazania wozu 

terenowego na potrzeby OSP w Mielniku,
• 13.09.  wizyta  w  Białymstoku  połączona  z  negocjowaniem  warunków  współpracy 

promocyjnej  Gminy  Mielnik  i  TV  Białystok  (pisanie  wspólnych  projektów 
partnerskich),

• 14.09. koordynowanie działań związanych z wizytą Marka Twardowskiego – mistrza 
świata w kajakarstwie, spotkanie z władzami gminy oraz młodzieżą szkolną,

• 15.09. wizyta w Pałacu prezydenckim w Warszawie, udział w inauguracji kampanii 
„Idziemy na wybory” w ramach akcji Super samorząd,

• 21.09. wyjazd na Białoruś,  podpisanie stosownych umów związanych  z projektem 
współpracy trans granicznej,

• 22.09. Piątnica k. Łomży – udział w XXIII Forum Związku Gmin Wiejskich Woj. 
Podlaskiego

• 26.09.  spotkanie  z  dyrektorem  Wojewódzkiego  Zarządu  Dróg  Józefem  Sulimą  w 
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sprawie remontu drogi wojewódzkiej na odcinku Adamowo-Koterka
• -28-30.09.  Szkolenie  i  study  tour  „Wzmacnianie  krajowego  systemu  promocji  na 

szczeblu  makroregionalnym”,  „Certyfikacja  punktów  centrów  Informacji 
Turystycznej”

DODATKOWO:
- praca nad strategią promocyjną Gminy Mielnik,
- koordynacja działań związanych z przygotowaniem i uruchomieniem nowej witryny 
   internetowej UG w Mielniku,

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację Wójta Gminy o działalności między 
sesjami.

Do punktu 5.

Interpelacja nr 31/11 Pani Aliny Hackiewicz-Stępień
Wnoszę  o  rozszerzenie  Profilaktycznego  programu  zdrowotnego  dla  mieszkańców  gminy 
Mielnik  na  lata  2009-2014  o  bezpłatne  szczepienie  ochronne  przeciwko  zakażeniom 
pneumokokom dla wszystkich niemowląt i dzieci z największej grupy ryzyka tj. w wieku do 
2 lat.
Zakażenie  pneumokokiem  rozpoczyna  się  najczęściej  od  zapalenia  ucha  środkowego  lub 
innej infekcji. Choroba ta może przerodzić się w np. sepsę lub zapalenie opon mózgowych. 
Polska  jest  jednym  z  niewielu  krajów  w  Unii  Europejskiej  w  którym  jeszcze  nie 
wprowadzono powszechnych i  obowiązkowych  szczepień.  Do czasu zmiany przepisów w 
tym  zakresie  proszę  o  ujęcie  w  programie  profilaktyki  zdrowotnej  naszej  gminy  w/w 
szczepienia ochronnego.
Profilaktyka i zapobieganie jest mniej kosztowne niż leczenie a tym ważniejsze, że dotyczy 
najmniejszych mieszkańców naszej gminy, których mamy tak niewiele:
W 2009r. urodziło się 19 dzieci, w 2010 – 15 a w bieżącym roku do 23.09 – urodziło się 11 
dzieci.
Aktualnie Profilaktyczny program zdrowotny dla mieszkańców gminy Mielnik na lata 2009-
2014 obejmuje 5 programów profilaktycznych:

1) szczepienia  ochronne  przeciwko  rakowi  szyjki  macicy  –  programem  objęte  są 
dziewczęta w wieku 13 lat,

2) profilaktyka niemowląt – szczepienia noworodków szczepionką PENTAXIM,
3) szczepienia ochronne zmniejszające ryzyko zachorowań na grypę oraz występowanie 

powikłań, programem tym objęte są osoby mające co najmniej 65 lat,
4) prostata to męski problem – programem objęci są mężczyźni w wieku powyżej 50 lat,
5) zwiększenie skuteczności zapobiegania chorobom – szczepienia ochronne przeciwko 

pneumokokom, programem objęte są osoby mające co najmniej 65 lat.
Uzupełnienie  programu  o  bezpłatne  szczepienia  wysokiej  klasy  szczepionką  przeciwko 
pneumokokom  skierowane  do  niemowląt  i  dzieci  w  wieku  do  2  lat  jest  zgodne  z 
zapotrzebowaniem mieszkańców gminy i w znacznym stopniu wpłynie na ochrone zdrowia.
Proszę o pisemną odpowiedź.

(w zał. na str.................prot.)
Interpelacja nr 32/11 Pana Macieja Mormola

1. Mając na uwadze to, że Sutno leży na dość uczęszczanej trasie turystycznej, oraz to, 
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że istniejąca  od  wielu  lat  wiata  przystankowa jest  dość  sfatygowana  czasem i  jej  
wygląd jest nie najlepszy wnioskuję o zakup i ustawienie nowej wiaty przystankowej.

2. Sutno to wieś w której jak w całej naszej gminie mieszka przeważająca ilość ludzi w 
podeszłym wieku, wnoszę o ustawienie przystanku PKS na żądanie przy końcu wsi od 
strony wschodniej (od Niemirowa). Skróci to dla wielu korzystajacych z komunikacji 
PKS odległość z przystanku do domu.

Proszę w imieniu  mieszkańców Sutna o realizacje  przedstawionych interpelacji  jeszcze w 
bieżącym roku.

(w zał. na str.................prot.)

Interpelacja nr 33/11 Pana Sławomira Leoniuka
1. Interpelacja dotyczy oświetlenia a mianowicie braku jednej lampy po wymianie słupa 

w Adamowie przy drugim mieszkaniu jadąc od strony Radziwiłłowki i braku lampy 
przy przystanku autobusowym w Mętnej i nie wszystkie lampy się świecą.

2. Czy będzie refundacja szczepień przeciw grypie starszych mieszkańców.
(w zał. na str.................prot.)

Zapytanie Pani Aliny Hackiewicz-Stępień
Należy dokonać naprawy następujących dróg w Niemirowie:

1) drogi Niemirów Koterka
2) drogi “Tabliczka”
3) drogi dojazdowej na Kapliczysko

Zapytanie Pani Olgi Pogrebniak
1. Czy  w  bieżącym  roku  zostanie  w  Radziwiłłówce  oczyszczona  droga 

przeciwpożarowa?
2. Czy podjęto jakieś działania mające na celu oczyszczenie z piachu drogi gminnej przy 

przystanku?

Zapytanie Pana Stanisława Drozdowskiego
Należy dokonać naprawy drogi gminnej w Sutnie, naprzeciw jeziora. Są tam trzy ogromne 
doły, trzeba je podsypać żwirem, bo jak będą deszcze, to droga będzie nieprzejezdna.

Zapytanie Pana Zbigniewa Jonio
1. Czy podjęte zostały działania w sprawie budowy parkingu przy cmentarzu katolickim 

w Mielniku?
2. Na jakim etapie są prace związane z bateriami słonecznymi?

Do punktu 6.

Pan Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2011r.

Pan  Stefan  Troc poprosił  o  bardziej  szczegółową  informację  na  temat  projektowanych 
ścieżek  rowerowych  –  ich  parametry,  przebieg  i  co  będzie  w  sytuacji  wytyczenia  ich 
przebiegu przez działki prywatne.
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Pan Wójt Gminy
Liderem projektu “Bug rajem dla turysty” jest Drohiczyn, projekt ten został zatwierdzony w 
ubiegłym  roku.  Drohiczyn  przygotowywał  projekty  i  wyłaniał  wykonawców  ścieżek 
rowerowych,  nasza  rola  polega  na  partycypowaniu  w  udziale  finansowym.  Oprócz 
niewłaściwego wytyczenia ścieżek rowerowych w Sutnie, taki problem występuje również w 
Mielniku.  W Mielniku nie  będzie  z  tym problemu,  ponieważ większość tras  rowerowych 
przebiega przez teren wspólnoty i mamy nadzieję,  że ze wspólnotą uda nam się dogadać. 
Ścieżki będą miały szerokość 2,5 m., będą na podbudowie żwirowej.

Pan  Przewodniczący poinformował,  że  projekt  tej  uchwały  uzyskał  pozytywną  opinię 
połączonych Komisji Rady Gminy.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr IX/45/11 
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011r.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 7.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr IX/46/11 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2011-2016.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 8.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat  za niektóre 
świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne prowadzone przez Gminę Mielnik
Pan Sekretarz poinformował, że w par.4 ust.2 pkt 1 uchwały nastąpiła zmiana polegająca na 
zamianie zwrotu z “w okresie od 1 października 2011 roku do 31 sierpnia 2012 roku “  na “ 
w momencie od okresu wejścia w życie uchwały”.  Pozostałe zapisy uchwały pozostają bez 
zmian.

Pan  Przewodniczący poinformował,  że  projekt  tej  uchwały  otrzymał  pozytywną  opinię 
połączonych Komisji Rady Gminy.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr IX/47/11 
w sprawie  ustalenia  opłat  za  niektóre  świadczenia  udzielane  przez  przedszkole  publiczne 
prowadzone przez Gminę Mielnik.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 9.

Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinię Komisji w sprawie skargi na 
Dyrektora GOKSiR.

(w zał. na str...............prot.)

Pan Wójt Gminy stwierdził, że Komisja Rewizyjna dogłębnie zbadała sprawę, przesłuchała 
wiele  osób. Nie ze wszystkimi  sformułowaniami  Komisji  Pan Wójt  zgadza się do końca. 
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Nastąpiło pewne niedopatrzenie ze strony Pana Dyrektora odnośnie terminu poinformowania 
o  zamianie  miejsc  noclegowych,  chociaż  nowe  miejsce  były  lepsze,  niż  zarezerwowane 
wcześniej. Pan Dyrektor wykonał więc swój obowiązek zabezpieczenia miejsc noclegowych.

Pan Sekretarz Gminy
Poinformował  o  zmianach  jakich  dokonano  w  projekcie  uchwały,  kierując  się  uwagami 
radnych zgłoszonymi na posiedzeniu Komisji. Poprawki te polegają na zastąpieniu w par.1 
tiretów  punktami  oraz  na  dopisaniu  w  pkt.3  słowa  “rozwiązania”  i  zamiany  słowa 
“utrudnienia” na “utrudniania”.

Pan  Przewodniczący  Rady poinformował,  że  Komisje  Rady  w  następujący  sposób 
ustosunkowały się do problemów poruszonych w skardze:

1) w części dotyczącej anulowania rezerwacji na nocleg w dniach 6/7 lipca br. skargę 
uznano za zasadną,

2) w  części  dotyczącej  odmowy  przyjęcia  pisma  oraz  agresywnego  zachowania 
Dyrektora GOKSiR skargę uznano za niezasadną, 

3) w części dotyczącej utrudnienia rozwiązania problemu wynikającego z wycieku wody 
skargę uznano za niezasadną.

Pan Stefan Troc
Stwierdził,  że  Kodeks  Postępowania  Administracyjnego  nakłada  na  radę  obowiązek 
rozpatrywania  skarg  składanych  na  kierowników jednostek  organizacyjnych.  Rada  gminy 
powinna jednoznacznie odpowiedzieć czy skarga jest zasadna czy niezasadna. Zdaniem Pana 
radnego  skarga  jet  bezzasadna,  ponieważ  problem został  rozwiązany.  Jedyny  zarzut  jaki 
można uczynić Panu Dyrektorowi,  to jest nie zawiadomienie na piśmie Pana Kopaczka o 
rozwiązaniu tego problemu.  Pan Kopaczek nie występuje w skardze jako osoba fizyczna, 
reprezentuje organizację i dlatego trzeba było w tej dopełnić wszystkich formalności.

Pan Przewodniczący Rady zapytał  Przewodniczącego Komisji  Rewizyjnej  czy w trakcie 
badania skargi stwierdzono czy Dyrektor udzielił odpowiedzi Panu Kopaczkowi.
W  kwestii  noclegów  zamiennych  Pan  Przewodniczący  poinformował,  że  noclegi  były 
świadczone  przez  firmę,  której  Pan  Przewodniczący  jest  współwłaścicielem.  Pan  Prezes 
Kopaczek nie miał uwag co do jakości świadczonych usług noclegowych przez firmę Pana 
Przewodniczącego.

Pan Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej odpowiedział,  że  Pan  Dyrektor  GOKSiR  nie 
udzielił takiej odpowiedzi.

Pan Michał Bogacki -Dyrektor GOKSiR
Poinformował, że w piśmie z dnia 4 sierpnia br. poinformowano Pana Kopaczka, że GOKSiR 
odstępuje wobec Organizacji od roszczeń związanych z uszkodzeniem pokoju.

Pan Władysław Stankiewicz
Zaproponował aby zmienić  treść projektu uchwały – nie  rozkładać tej  skargi  na czynniki 
pierwsze, tylko zdecydować jednym zdaniem czy skarga była zasadna czy niezasadna.
Pan  Kazimierz  Tobota stwierdził,  że  nie  zgadza  się  z  wnioskiem  Pana  Stankiewicza, 
ponieważ Komisja  Rewizyjna,  która badała tę  skargę orzekła,  że w niektórych  kwestiach 
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skarga jest zasadna a w niektórych nie. Nie można teraz wszystkich spraw poruszanych w 
skardze wrzucić do jednego worka.

Pan  Przewodniczący  Rady  podkreślił,  że  kwestia  zamiany  noclegu  w  dniach  6/7  lipca 
wynikła  z dbałości Pana Dyrektora o finanse GOKSiR, ponieważ w tym okresie  wynajął 
pokoje większej grupie i na dłuższy okres czasu.
Po długiej i burzliwej dyskusji na temat projektu uchwały Pan Przewodniczący poddał pod 
głosowanie wniosek Pana radnego Stankiewicza aby z par.1 uchwały usunąć punkty 1-3 i 
głosować nad całością skargi jako zasadną lub niezasadną. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 6 głosami za, przy 8 głosach sprzeciwu i 1 głosie 
wstrzymującym się, odrzuciła wniosek Pana radnego Stankiewicza.

Rada Gminy 9 głosami za, przy 6 głosach wstrzymujących się, opowiedziała się za 
projektem uchwały Wójta Gminy wraz ze zgłoszonymi zmianami dotyczącymi zastąpienia w 
par.1  tiretów punktami oraz na dopisaniu w pkt.3 słowa “rozwiązania”  i  zamiany słowa 
“utrudnienia” na “utrudniania”.

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działalność Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku.
Rada głosowało w następujący sposób:

1) 8 głosami  za,  przy 5 głosach sprzeciwu i  2  głosach wstrzymujących  się  w części 
dotyczącej anulowania rezerwacji na nocleg w dniach 6/7 lipca br. skargę uznano za 
zasadną,

2) 10  głosami  za,  przy  5  głosach  wstrzymujących  się  w  części  dotyczącej  odmowy 
przyjęcia pisma oraz agresywnego zachowania Dyrektora GOKSiR skargę uznano za 
niezasadną, 

3) 9 głosami  za,  przy 6 głosach wstrzymujących  się  w części  dotyczącej  utrudnienia 
rozwiązania problemu wynikającego z wycieku wody skargę uznano za niezasadną.

Rada  Gminy  podjęła  uchwałę  Nr  IX/48/11 w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na 
działalność Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 10.

Pan  Wójt  Gminy przedstawił  i  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia 
profilaktycznych programów zdrowotnych dla mieszkańców Gminy Mielnik na lata 2009-
2014.

Pan Przewodniczący Rady zapytał  czy sprawa bakterii  (pneumokoki) i  sczepień przeciw 
grypie jest ujęta w naszym programie.

Pan Sekretarz Gminy
Szczepionki  przeciw  grypie  są  już  w  Ośrodku  Zdrowia,  pacjenci  mogą  zgłaszać  się  na 
szczepienia. Są zakupione dwa rodzaje szczepionek - VAXIGRIP i IDflu.
Jeżeli chodzi o pneumokoki, to zakupiono 20 dawek szczepionek, są one ujęte w programie 
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ale  dotyczą  osób  starszych.  Zdaniem  Pana  Sekretarza  temat  różnych  szczepionek 
rozdmuchują  firmy  farmaceutyczne.  Rada  powinna  zastanowić  się  nad  rozszerzeniem 
programów profilaktycznych, wiąże się to również z dużymi wydatkami finansowymi.

Pan Wójt Gminy
Programy  profilaktyczne  obejmują  pewne  grupy  osób  i  nie  są  to  grupy  przypadkowe. 
Programy  skierowane  zostały  do  osób  zaliczanych  do  największej  grupy  ryzyka  –  ludzi 
starszych, po 65 roku życia. 

Pan  Przewodniczący poinformował,  że  projekt  tej  uchwały  otrzymał  pozytywną  opinię 
połączonych Komisji Rady Gminy.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr  Nr 
IX/49/11 w sprawie przyjęcia profilaktycznych programów zdrowotnych dla mieszkańców 
Gminy Mielnik na lata 2009-2014.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 11.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej – 
Kapituła Honorowego Obywatela Gminy Mielnik.
Poinformował, że w dniu 23 października br. w 510 rocznicę podpisania Unii Mielnickiej 
odbędzie się uroczysta sesja Rady Gminy w trakcie której podjęte zostaną uchwały w sprawie 
nadania  tytułu  “Honorowego  Obywatela  Gminy  Mielnik”,  po  uprzednim  zaopiniowaniu 
kandydatów do tego tytułu przez powołaną w dniu dzisiejszym Kapitułę.

Pan  Przewodniczący poinformował,  że  projekt  tej  uchwały  otrzymał  pozytywną  opinię 
połączonych Komisji Rady Gminy.

Rada Gminy 14 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się, podjęła uchwałę  Nr 
IX/50/11 w sprawie powołania komisji doraźnej – Kapituła Honorowego Obywatela Gminy 
Mielnik.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 12.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  i  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  finansowania 
realizacji projektu “Wdrażanie elektronicznych usług dla ludności województwa podlaskiego 
– część II, administracja samorządowa”.Nasz udział w tym projekcie to kwota 167.864,25 zł., 
z czego Gmina Mielnik ma zabezpieczyć w budżecie kwotę 25.179,64 zł., pozostała kwota 
142.684,61 zł. jest udziałem Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego.

Pan Stefan Troc
Stwierdził,  że  już  w  ubiegłej  kadencji  deklarowano  wiele  rzeczy  do  wykonania,  między 
innymi szerokopasmowy internet. Jak dotąd niewiele z tego zrealizowano, robi się projekty a 
nic się nie dzieje. W większej części gminy nadal nie ma internetu, a tam gdzie jest, działa 
zbyt wolno. 
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Pan Przewodniczący Rady
W kwestii  internetu  zgadza  się  z  Panem Trocem,  chociaż  osobiście  na internet  nie  może 
narzekać.  Jeśli  jednak ma  być  lepiej,  to  trzeba  planować i  projektować.  Jest  za  tym aby 
dobrze  przygotować  wszystkie  projekty i  zadania,  aby po nas  ktoś  nie  wyświetlał  takich 
filmów (dotyczy multimedialnego pokazu przebiegu dróg gminnych).

Pan Sekretarz  Gminy poinformował,  że  procedura  związana  z  realizacją  projektów jest 
trudna i długotrwała. Powiat Siemiatycki jako jeden z nielicznych w województwie jest ujęty 
w programie  szerokopasmowego internetu.  Przed przystąpieniem do jego realizacji  trzeba 
zinwentaryzować wszystko, co leży w ziemi. Żeby pozyskać informacje na ten temat należy 
zwrócić się do operatorów telekomunikacyjnych aby poinformowali na o tym co gdzie leży.
To pozwala na podział terenu na białe, szare i czarne punkty. Białe punkty oznaczają, że na 
danym terenie można inwestować, szare stanowią zagrożenie, że działa już tam operator, zaś 
punkt czarny oznacza, że nie należy inwestować, ponieważ jest tam nasycenie. Na naszym 
terenie  mamy  3  czarne  punkty  –  są  to  rurociągi  przesyłowe  ropy  naftowej  i  gazociąg 
wysokiego  ciśnienia  uzbrojone  w światłowody.  Wszystkie  te  działania  są  pracochłonne  i 
zajmują dużo czasu. Urząd Marszałkowski wynajął firmę consultingową, która przygotowuje 
projekt do notyfikacji do Brukseli. W Komisji Europejskiej procedury związane z notyfikacją 
będą trwały co najmniej pół roku.
Jeżeli  program  ten  uzyska  notyfikację  Komisji  Europejskiej,  to  będzie  można  dokonać 
wyboru operatora, zaś budowa zajmie nam kolejne 4 lata, bo będą to maszty o wysokości 18 
metrów, uzbrojone, stawiane co kilka kilometrów.
Drugi program, to sieci szerokopasmowe Polski wschodniej. Przy okazji budowy kładki na 
Bugu będzie możliwe podwieszenie rur światłowodowych.

Pan Przewodniczący Rady
Wyraził  nadzieję,  że fakt przejęcia  tego projektu przez Urząd Marszałkowski  przyspieszy 
wszelkie procedury związane z jego realizacją.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr IX/51/11 
w sprawie finansowania realizacji projektu “Wdrażanie elektronicznych usług dla ludności 
województwa podlaskiego – część II, administracja samorządowa”.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 13.

Pan Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminnej Biblioteki 
Publicznej do realizacji projektu “Biblioteka+Infrastruktura Bibliotek”.
Poinformował, że możemy pozyskać spore środki finansowe na wybudowanie budynku pod 
nowoczesną bibliotekę. Środki na ten cel pozyskamy z Ministerstwa Kultury i Sztuki oraz 
Urzędu Marszałkowskiego,  my dołożylibyśmy do tego 30 % wartości.  Dach na budynku 
GOKSiR wymaga  corocznych  napraw,  dlatego  też  trzeba  byłoby  i  tak  podjąć  decyzję  o 
budowie  nowego  budynku  na  potrzeby  Ośrodka  Kultury  i  Biblioteki.  Skoro  pojawia  się 
możliwość  uzyskania  tak  dużej  ilości  środków  zewnętrznych  na  realizację  tego 
przedsięwzięcia, należy z tego skorzystać.
Pan  Wójt  zaapelował  do  Rady  o  przyjęcie  projektu  uchwały.  Istnieje  duża  szansa,  że 
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pozyskamy  na  ten  cel  środki,  jeśli  tak  się  nie  stanie,  nie  przystąpimy  do  budowy.  W 
planowanym budynku biblioteki chcemy jednocześnie umieścić GOKSiR, co znacznie obniży 
koszty.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr IX/52/11 
w  sprawie  przystąpienia  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  do  realizacji  projektu 
“Biblioteka+Infrastruktura Bibliotek”.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 14.

Pan Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu 
w ramach Programu Współpracy Transgranicznej POLSKA-BIAŁORUŚ-UKRAINA 2007-
2013.
Poinformował,  że  w  sprawie  tej  podjęliśmy  współpracę  z  Gminą  Wysokie  na  Białorusi. 
Działania  imające na celu pozyskanie środków na budowę Wodnego Ośrodka Rekreacji  i 
Lecznictwa w Mielniku idą w 3 różnych kierunkach, współpraca w tej dziedzinie z Białorusią 
jest jednym z tych kierunków, pozostałych Pan Wójt na razie nie może wymienić. Z racji  
wysokości środków jest to największy projekt jakiego realizacji gmina podjęła się do tej pory 
(z wyjątkiem kanalizacji), wartość jego wynosi 4 mln.euro, tj około 18 mln zł. W projekcie 
jest  zapisane,  że  każda  z  gmin  zabezpiecza  po  swojej  stronie  udział  w wysokości  10  % 
wydatków. Gmina Mielnik ma w tym projekcie 2,5 mln.euro (11 mln.zl.), Gmina Wysokie 
ma 1,5 mln.euro. Najwcześniejsze rozstrzygnięcie projektu nastąpi w czerwcu 2012r, wstępną 
pozytywną  opinie  projekt  już  uzyskał,  o  jego  ostatecznym  rozstrzygnięciu  zadecyduje 
Bruksela.  Nasz  wkład  w  projekt  to  wymienione  w  uchwale  444.103,48  euro  (1mln.104 
tys.zł.., wkład Białorusi to 163 tys.euro (644 tys.zł). Realizacja projektu jest przewidziana od 
stycznia  2013r.  do  2015r.,  dokumentacja  projektowa  na  Wodny  Ośrodek  Rekreacji  i 
Lecznictwa jest już wykonywana.

Pan Stefan Troc zapytał co będzie w sytuacji jeśli z tego programu nie uzyskamy środków. 
Czy są jakieś alternatywne źródła pozyskania środków na ten cel?

Pan Wójt Gminy
Są jeszcze 2 możliwości pozyskania środków, jedna z nich jest w 100 %, pewna ale dużo 
gorsza,  wynosząca  tylko  60  %  finansowania,  w  sytuacji  kiedy  projekt  o  współpracy 
transgranicznej mówi o 90 % finansowania przedsięwzięcia. Na dzień dzisiejszy Pan Wójt nie 
może zdradzić szczegółów tych zapasowych źródeł.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr IX/53/11 
w  sprawie  przystąpienia  do  realizacji  projektu  w  ramach  Programu  Współpracy 
Transgranicznej POLSKA-BIAŁORUŚ-UKRAINA 2007-2013.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 15.
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Pan Wójt Gminy przedstawił i omówił projekt uchwały w sprawie finansowania realizacji 
projektu Stanica Kresowa “Dzikie Pola” jako Ośrodek Edukacji Historycznej i Prezentacji 
Eksponatów z realizacji filmowych dzieł Trylogii Sienkiewicza.
Sprawa  ta  jest  realizowana  od  kilku  miesięcy,  nabrała  tempa  po  wizycie  Pana  posła 
Tyszkiewicza  w  trakcie  Muzycznych  Dialogów  na  Bugiem  i  Pana  Wojewody  w trakcie 
otwarcia drogi w Radziwiłłówce. Mamy w sprawie projektu pozytywną opinię Ministerstwa 
Kultury i Sztuki, mamy również wstępne poparcie Instytutu Sztuki Filmowej, że przekażą 
nam  ze  swoich  magazynów  nieodpłatnie  rekwizyty  z  realizacji  “Potopu”,  “Ogniem  i 
mieczem” i “Pana Wołodyjowskiego”.
Rekwizyty te będą eksponowane w stanicy jako część ekspozycji związana z tymi dziełami. 
Będzie to finansowane głównie ze środków unijnych z Urzędu Marszałkowskiego. Realizacja 
tego projektu rozpocznie się dopiero pod koniec III-IV kwartału przyszłego roku (kwestia 
wszelkich  procedur  przetargowych).  Stanica  kresowa  będzie  zbudowana  w  Tokarach,  na 
placu gminnym (szkolnym), planuje się jeszcze pozyskanie około 0,5 ha placu, ponieważ 1 ha 
którym  dysponujemy  będzie  za  mały  na  stanicę.  Z  różnych  stron  mamy  wsparcie  dla  t 
projektu, aby rozpocząć działania potrzebna jest decyzja Rady Gminy.

Pan Przewodniczący Rady
Stwierdził,  że  planowana  stanica  jest  to  kolejny  produkt  turystyczny  zachęcający  do 
odwiedzania naszej ziemi. W ten sposób wzrośnie atrakcyjność naszej gminy.

Pan Sławomir Pytel
Pan radny zapytał czy w sytuacji kiedy musielibyśmy się wycofać z tego projektu poniesiemy 
z tego tytułu jakieś kary.

Pan Wójt Gminy poinformował, że dopóki nie podpiszemy umowy, nie ma żadnych kar. 
Warunkiem podpisania umowy jest otrzymanie środków na realizację projektu.

Pan Stefan Troc zapytał, czy będzie budowany nowy budynek na potrzeby stanicy. Jeśli tak, 
to co ze starym – będziemy ponosili koszty utrzymania dwóch budynków?

Pan Wójt Gminy
Poinformował, że jest wstępna zgoda sołectwa Tokary na budowę stanicy. Istniejący budynek 
szkoły wpisze się w koncepcję całego przedsięwzięcia. Stanica będzie częścią planu atrakcji 
turystycznych  na  terenie  Gminy  Mielnik.  Bierzemy  również  pod  uwagę  40  ha  między 
Adamowem a Wilanowem i jest pewien pomysł na zrobienie na tym ternie poważnej rzeczy.  
Na razie Pan Wójt nie może poinformować o szczegółach tego zamierzenia.
Planujemy  przejazd  wozami  drabiniastymi  z  Tokar  do  Niemirowa  i  spław  tratwami  do 
Wajkowa. Chcemy stworzyć pewien produkt turystyczny, który zatrzyma przyjezdnych na 2-
3  dni  w  naszej  gminie.  Stanica  będzie  podobna  do  Zbarażu  na  Ukrainie.  Będzie  miała 
fortyfikacje wyjściowe, bramę obronną itp. Całość otoczona będzie wałem ziemnym, tak, jak 
to  było  kiedyś  na  stanicach  Ukrainy.  Będą  trzy  oddzielne  obiekty,  każdy  obiekt  będzie 
poświęcony  jednej  z  powieści  Sienkiewicza,  będzie  zbrojownia,  plac  do  strzelania, 
opracowane zostaną gry historyczne. Zakładamy, że do stanicy będzie przyjeżdżać młodzież 
szkolna  na  edukację  historyczną  i  zabawę.  Pan  Wójt  podkreślił,  że  przedsięwzięcie  jest 
obarczone ryzykiem,  jednak ryzyko  to nie  obciąża  Radę lecz Wójta.  Zapewnił,  że  mamy 
pewne deklaracje finansowe, wsparcie trzech posłów i poparcie w Urzędzie Marszałkowskim.
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Pan Wójt zapewnił, że o wszelkich działaniach związanych z tym przedsięwzięciem będzie na 
bieżąco informował Radę.

Pani Alina Hackiewicz-Stępień stwierdziła, że jest to ciekawy projekt, ponieważ zwiększy 
atrakcyjność naszego terenu oraz pomoże w ciekawy sposób uczyć młodzież historii. Pani 
radna zaapelowała do Rady Gminy o przyjęcie projektu uchwały w tej sprawie.

Pan Przewodniczący Rady również poparł  projekt uchwały w tej  sprawie.  Stwierdził,  że 
budowa stanicy przyczyni się do uatrakcyjnienia naszych terenów i zwiększenia dochodów 
mieszkańców. Wyraził nadzieję, że te wszystkie poczynania Pana Wójta nie doprowadzą do 
zadeptania naszej gminy. Jeśli chodzi o produkt turystyczny to jak do tej pory poza Św. Górą 
Grabarką nie mamy nic więcej do zaoferowania. 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr IX/54/11 
w sprawie  finansowania  realizacji  projektu  Stanica  Kresowa “Dzikie  Pola”  jako Ośrodek 
Edukacji  Historycznej  i  Prezentacji  Eksponatów  z  realizacji  filmowych  dzieł  Trylogii 
Sienkiewicza.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 16.

Pan  Wójt  Gminy przedstawił  i  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  akceptacji  Lidera 
projektu oraz finansowania zadania “Budowa kładki pieszo-rowerowej przez rzekę BUG w 
miejscowości Niemirów”.
Sprawa  budowy  kładki  jest  to  wielka  zasługa  Pana  Piotra  Wysockiego  i  Pana  Darka 
Romaniuka, którzy jeździli na negocjacje w tej sprawie. Impulsem do działań była budowa 
ścieżek rowerowych, które przebiegają przez teren naszej gminy a w Niemirowie przechodzą 
przez Bug na teren województwa lubelskiego. Zastanawialiśmy się co zrobić w sytuacji kiedy 
poziom wody będzie zbyt niski aby mógł kursować prom i tak narodził się pomysł budowy 
stałej kładki przez rzekę dla rowerzystów, motocyklistów i pieszych. Po trzech miesiącach 
działań odbyły się spotkania z przedstawicielami Ministerstwa, mamy deklarację, że kładka 
wchodzi do studium opracowywanego projektu i że Ministerstwo zabezpiecza na ten cel 5,5 
mln.złotych. Gmina Mielnik będzie liderem tego projektu, bo to nam zależy aby kładka ta 
została zbudowana. Ministerstwa dało 3 lata na realizację tego projektu. Jutro delegacja z 
Mielnika jedzie na południe Polski, w Pieniny, na spotkanie z przedstawicielami firm, które 
budują takie kładki. W trakcie wizyty będą również oglądali gotowe już kładki na Dunajcu i 
na Wiśle w Krakowie. Nasz kładka będzie miała długość 160-190 metrów.

Pan Przewodniczący Rady życzył Panu Wójtowi wytrwałości przy realizacji zamierzonych 
projektów.

Pan Wójt  poinformował radnych, że w momencie kiedy projekty te uzyskają akceptację i 
dostaniemy  środki  do  ich  realizacji,  konieczne  będzie  zatrudnienie  na  każdy  projekt 
człowieka, który będzie projekt prowadził i pilnował. Ogólna wartość wszystkich projektów, 
jeśli pozyskamy na nie środki, wyniesie 100 % naszego czteroletniego budżetu.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr IX/55/11 
w sprawie  akceptacji  Lidera  projektu oraz  finansowania  zadania  “Budowa kładki  pieszo-
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rowerowej przez rzekę BUG w miejscowości Niemirów”.
(w zał. na str...............prot.)

/po przerwie/

Do punktu 17.

Pan  Wójt  Gminy poinformował,  że  zakończony  został  remont  Ośrodka  Dziejów  Ziemi 
Mielnickiej, w tym tygodniu poprawiano jeszcze drobne usterki. 
Oczyszczalnia ścieków zostanie zakończona i uruchomiona w terminie.
Informacja  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy  oraz  przebiegu  wykonania  planu 
finansowego instytucji kultury za I półrocze 2011r. otrzymała pozytywną opinię Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Białymstoku.

(w zał. na str...............prot.)

Rada Gminy przyjęła  do wiadomości  informację z wykonania budżetu gminy oraz 
realizacji inwestycji i remontów za I półrocze 2011r.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 18.

Rada  Gminy  przyjęła  do  wiadomości  informację  o  stanie  realizacji  zadań 
oświatowych  za  rok  szkolny  2010/2011  z  uwzględnieniem  wyników  sprawdzianu  i 
egzaminów.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 19.

Pan Wójt poinformował, że w ciągu najbliższych dwóch miesięcy będzie robiony monitoring 
kanałów  burzowych.  Na  całej  długości  będą  sprawdzane  kanały  burzowe  w  Mielniku  i 
ewentualne  nielegalne  przyłącza  do  tych  kanałów.  Ostatnio  często  pojawia  się  smród  ze 
studzienek kanalizacji burzowej, co może oznaczać, że ścieki są nielegalnie spuszczane do tej 
kanalizacji. Da nam to również wiedzę na temat, gdzie przy okazji budowy kanalizacji należy 
poprawić kanalizację burzową. Wraz z uruchomieniem oczyszczalni obniżona zostanie cena 
wywozu ścieków. Od przyszłego roku będzie również restrykcyjnie traktowane wywożenie 
nieczystości płynnych na pola i do lasów.
W  ciągu  najbliższych  2  tygodni  do  Niemirowa,  Wajkowa,  Mętnej,  Wilanowa,  Tokar  i 
Maćkowicz dotrą pracownicy Urzędu Gminy, którzy będą zbierali oświadczenia właścicieli 
gospodarstw  domowych  o  tym,  czy  przystępują  do  programu  budowy  przydomowych 
oczyszczalni  finansowanych  z  funduszu  NFOŚ  (90%  dofinansowania  do  oczyszczalni 
przydomowych).

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację o stanie i ochronie środowiska na 
terenie gminy.

(w zał. na str...............prot.)
Do punktu 20.
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Rada Gminy przyjęła  do wiadomości  sprawozdanie  z  realizacji  zadań statutowych 
oraz wyników finansowych Zakładu Gospodarki Komunalnej za I półrocze 2011r.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 21.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności 
za I półrocze 2011r.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 22.

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania udzielił Wójt Gminy

Odpowiedź na interpelację nr 31/11 Pani Aliny Hackiewicz-Stępień
Profilaktyczne  szczepienia  dzieci  przeciwko  pneumokokom  –  częściowo  udzielono 
odpowiedzi w trakcie sesji. Aby poszerzyć istniejące programy profilaktyczne trzeba podjąć 
inicjatywę  uchwałodawczą.  Pan  Wójt  poinformował,  że  porozmawia  w  tej  sprawie  z 
lekarzami, oceni jakie byłyby to koszty w perspektywie dłuższej niż jeden rok. Na najbliższej 
sesji lub posiedzeniu komisji przedstawi swoje stanowisko w tej sprawie. 

Odpowiedź na interpelację nr 32/11 Pana Macieja Mormola
1. Przystanek w Sutnie  jest  przy głównej  drodze przejazdowej  i  na pewno trzeba go 

dostosować do współczesnych warunków. Jeśli tylko znajdą się na ten cel środki, to 
jeszcze przed zimą zostanie ustawiony nowy przystanek.

2. Dodatkowy przystanek  na  końcu wsi  zostanie  ustawiony,  Pan radny wskaże  tylko 
miejsce w którym słup przystankowy ma zostać ustawiony.

Odpowiedź na interpelacje nr 31/11 Pana Sławomira Leoniuka
1. Sprawa  dodatkowego  oświetlenia  w  Mętnej  i  Adamowie  zostanie  załatwiona 

pozytywnie.
2. Osoby starsze już mogą zgłaszać się na bezpłatne szczepienia przeciw grypie. Sprawę 

szczepień omawiał wcześniej w trakcie sesji Pan Sekretarz Gminy.

Odpowiedź na zapytanie Pani Aliny Hackiewicz-Stępień
1. Droga  Niemirów-Koterka  –  Pan  Wójt  spotykał  się  w  tej  sprawie  z  Panem 

Nadleśniczym Chursowiczem. Spotkanie dotyczyło uzyskania zgodny Nadleśnictwa 
Nurzec na wykorzystanie działki w Niemirowie, na której miałaby stanąć i przebiegać 
kładka  rowerowa.  Nadleśniczy  wyraził  zgodę  na  takie  wykorzystanie  tej  działki. 
Ustalono  również,  że  w przyszłym  roku  wspólnie  (po  połowie)  z  Nadleśnictwem 
zlecimy wytyczenie drogi Niemirów-Koterka,  tak,  aby w przyszłości  oczyścić  ją z 
drewna (jest porośnięta sosnami).

2. Droga Tabliczna  i  na Kapliczysko  – stan  tych  dróg zostanie  sprawdzony i  wtedy 
podjęte zostaną stosowne działania.

Odpowiedź na zapytanie Pani Olgi Pogrebniak
Droga przeciwpożarowa w Radziwiłłówce zostanie  oczyszczona przed zimą,  zaś piach na 
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przystanku będzie sprzątany na bieżąco.

Odpowiedź na zapytanie Pana Stanisława Drozdowskiego
Droga do Sutna zostanie naprawiona.

Odpowiedź na zapytanie Pana Zbigniewa Jonio
Parking przy cmentarzu – prowadzone były rozmowy z Dyrektorem Powiatowego Zarządu 
Dróg  na  temat  tego  parkingu,  w  przyszłym  roku  kończy  się  ważność  dokumentacji  na 
wykonanie parkingu. Pan Dyrektor  obiecał  przedstawić tę sprawę na posiedzeniu Zarządu 
Powiatu.
Panele słoneczne – rozstrzygnięcie w tej sprawie nastąpi wiosną przyszłego roku, niezależnie 
od tego Pan Wójt będzie szukał innych rozwiązań na zrealizowanie złożonych wniosków.

Do punktu 23

Pan Mikołaj Strapko – sołtys sołectwa Radziwiłłówka
Czy z kwoty 200 tys.zł. przeznaczonej w budżecie na drogi gminne wykonany został projekt 
na drogę do stodół w Radziwiłłówce? Pytanie skierowane zostało do Dyrektora ZGK

Pan Wójt Gminy
200 tys.zł które Rada zabezpieczyła w budżecie na remonty dróg są w dyspozycji Wójta i aby 
Pan  Dyrektor  ZGK  mógł  podjąć  jakieś  prace,  musi  otrzymać  zlecenie  od  Wójta.  Przed 
podjęciem prac przedstawia kosztorys,  który jest oceniany czy nie zawiera zbyt  wysokich 
stawek w stosunku do obowiązujących  na  rynku.  Pan Dyrektor  ZGK nie  zleca  napraw i 
wykonania  dokumentacji.  Prace  projektowe  na  wykonanie  drogi  nie  były  zlecane,  może 
zostanie to zrobione zimą lub w I kwartale przyszłego roku.

Pan Zbigniew Jonio
Czy w związku z uruchomieniem oczyszczalni ścieków w Mielniku jest już ustalona nowa 
kwota opłaty za wywożenie nieczystości płynnych?

Pan Dyrektor ZGK
W najbliższym czasie zostanie zgłoszony wniosek do Pana Wójta w sprawie ustalenia nowej, 
niższej ceny na wywóz nieczystości płynnych. Nastąpił technologiczny rozruch oczyszczalni, 
budynek i  cały obiekt  jeszcze nie jest  skończony.  Oczyszczalnia  funkcjonuje dobrze.  Pan 
Dyrektor zaproponuje zmniejszenie ceny wywozu beczki o 40 zł., ze 140 zł na 110 zł. Pan 
Dyrektor przedstawił uzasadnienie do tej propozycji.

Pan Adam Bersztoc – sołtys sołectwa Sutno
Zapytał czy osoba prywatna może wywozić ścieki do oczyszczalni i jaka jest cena zrzutu 1 m3 

ścieków.

Pan Wójt poinformował, że aby wywozić ścieki do oczyszczalni należy uzyskać koncesję. 
Zasady uzyskiwania koncesji są jasne, określa to uchwała przyjęta przez Radę Gminy. Każdy, 
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kto  spełni  wymagania,  może  taką  koncesję  otrzymać.  Cena  zrzutu  1m3 ścieków  do 
oczyszczalni wynosi 4 zł. Jest to taka sama stawka jak w Siemiatyczach.

Pan Przewodniczący Rady
Stwierdził,  że z racji  tego że jest  jednym z większych dostawców nieczystości  (prowadzi 
firmę) posiada rozeznanie na temat cen za ścieki i może stwierdzić, że są one porównywalne 
z tym, co proponuje Pan Dyrektor.
Zapytał, czy jakość naszych ścieków nie zablokowała wlotu oczyszczalni.

Pan Dyrektor ZGK poinformował, że ścieki z gospodarstw domowych są dobre i nie ma z 
tym problemu.

Pan Przewodniczący  Rady poprosił  Dyrektora  GOKSiR o  przedstawienie  informacji  nt. 
różnicy w kosztach organizacji tegorocznych Dialogów w porównaniu do poprzedniego roku, 
w odniesieniu do usług gastronomicznych. 

Pan Dyrektor GOKSiR poinformował, że nie może podać konkretnych kwot. Jeśli chodzi o 
sprawę wyżywienia,  to w br. rozwiązano to w następujący sposób – zawarto standardową 
umowę z firmą, która miała wyłączność na usługi gastronomiczne. Pan Dyrektor uważa, że 
oszczędności na wyżywieniu wyniosły około 4-5 tys. zł.

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że radni przed sesją otrzymali odpowiedź Pana 
Wójta skierowaną do Prezesa Organizacji “Szlak Jagielloński” w sprawie organizacji Parku 
Nadbużańskich Przepraw i Promów.

Pan Wiesław Piotrowski
1. Poprosi  o  zabezpieczenie  kamieni  i  zasypanie  dołów  na  drodze  przy  zakładach 

kredowych. Jest to bardzo niebezpieczny odcinek drogi.
2. Jakie  jest  ciśnienie  wody  w  wodociągu  w  Adamowie  a  jakie  powinno  być?  W 

instalacji wodociągowej w mieszkaniach wyrywane są zawory.

Pan Dyrektor ZGK wyjaśnił, że wcześniej tak być mogło, od około 2 miesięcy nie ma już 
tego problemu. Była awaria na urządzeniach elektronicznych, teraz jest sterowanie ręczne, 
ciśnienie wynosi 4,5 atmosfer.

Pani Olga Pogrebniak
Zabroniony jest  wywóz nieczystości  płynnych  na własne pole zaś osad z  oczyszczalni  w 
Siemiatyczach wywożony jest na prywatne pola, zapewne za zgodą ich właścicieli.  Jest to 
bardzo uciążliwe ze względu unoszący się smród.

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że znane są mu taki przypadki, interweniował w 
tej sprawie u inspektora ochrony środowiska i uzyskał wyjaśnienie, że można tak zrobić jeśli  
osad jest suchy, ma właściwe parametry i będzie w ciągu doby przyorany. 
Stwierdził, że pozytywnych badań Siemiatycze na dzisiaj nie mają i należy alarmować jeśli 
taki osad jest gdzieś wywożony.
Pan Dyrektor ZGK
W technologii naszej oczyszczalni osad powinien być magazynowany w 80 kilogramowych 
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workach, suszony i później uzdatniany.

Pan Stefan Troc
Stwierdził, że nie można publicznie na sesji rzucać oskarżeń pod adresem Przedsiębiorstwa 
Komunalnego  w  Siemiatyczach,  że  nie  mają  badań  osadu.  Robią  to  od  lat,  były  liczne 
kontrole w tej sprawie. Są przepisy szczegółowe, które pozwalają wykorzystać osady jako 
nawóz.  Potrzebne  do  tego  są  badania  gleby  i  Przedsiębiorstwo  Komunalne  przed 
wywiezieniem osadu żąda od właścicieli gruntów takich badań.

Pan  Przewodniczący  Rady wyjaśnił,  że  mówiąc  o  braku  badań  osadu  opierał  się  na 
wypowiedzi  poprzedniego Dyrektora Przedsiębiorstwa Komunalnego.  Zaapelował  do Pana 
Troca aby z racji swojej pracy zawodowej pomógł mieszkańcom gminy w rozwiązaniu tego 
problemu.

Pani Alina Hackiewicz -Stępień
1. Poprosiła o ustawienie w Niemirowie dodatkowej, ładnej tablicy ogłoszeniowej.
2. Czy  istnieje  możliwość  wzmocnienia  sygnału  przez  TVP  Białystok,  nie  mamy 

możliwości oglądania tej telewizji.

Pan Stanisław Drozdowski
Czy można byłoby odłowić na naszym terenie trochę bobrów i wywieźć je w inne miejsce?

Pan Wójt poinformował, że w sprawie tej występowaliśmy do wojewody, jeszcze nie mamy 
odpowiedzi.

Pan Stefan Troc
Droga z Mielnika do Radziwiłłówki jest bardzo zakrzaczona. Jest to bardzo niebezpieczne, 
ponieważ  drogą  tą  jeździ  mnóstwo  tirów  do  zakładów  kredowych.  Odkrzaczanie  może 
wykonać  jakaś  firma w zamian za pozyskane drzewo.  Pan radny podał  przykład  drogi  z 
Borysowsczyzny w kierunku do Nurca, która została pięknie oczyszczona.

Pan  Wójt zapewnił,  że  pobocza  wszystkich  dróg  –  gminnych  i  powiatowych  do  końca 
kwietnia  przyszłego  roku  będą  wyczyszczone.  Mamy  podpisane  porozumienie  z 
przedsiębiorcą z terenu gminy, który to robi w zamian za pozyskany surowiec.

Pani  Maria  Boguszewska zapytała  od  kiedy  w  Ośrodku  Zdrowia  będzie  przyjmował 
optometrysta.

Pan  Wójt  Gminy –  zawarliśmy  porozumienie  z  Dyrektorem  ZOZ,  w  lokalu  Ośrodka 
Zdrowia od 1 października br. 2-3 razy w tygodniu,. będzie przyjmował optometrysta.

Do punktu 24.
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Wobec wyczerpania porządku obrad IX sesji Rady Gminy Pan Przewodniczący Rady 
podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Protokołowała:
Elżbieta Szymańska 

            Przewodniczący Rady

                                                                                       Jan Zduniewicz
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